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Aan: College van Burgemeester en Wethouders van de gemeente Kaag en Braassem  

Betreft: (ongevraagd) Advies wijziging jeugdhulp en oprichting lokaal jeugd- en gezinsteam 

Datum:   september 2023 

 

Geacht College, 

Met ingang van 1 januari 2024 moet de jeugdhulp in Kaag en Braassem opnieuw vormgegeven worden. 

Eerst heeft een lid van De Adviesraad Kaag en Braassem deelgenomen aan de klankbordgroep, 

samengesteld met adviesraadleden en ambtenaren van de gemeenten Alphen, Nieuwkoop en Kaag en 

Braassem. Hier heeft men samengewerkt aan de voorbereidingen om te komen tot een andere opzet 

van de jeugdhulp. Het bleek al snel dat de samenwerking met Alphen niet kon leiden tot de inhoudelijk 

wenselijke invulling van de jeugdhulpverlening zoals Kaag en Braassem dit voor ogen had.  

Wij zijn vanaf dat moment betrokken en tijdig geïnformeerd over het waarom van de nieuwe koers. In 

de diverse gesprekken zijn we goed op de hoogte gebracht van de ontwikkelingen om te komen tot 

een lokaal jeugd- en gezinsteam, alsmede over de samenwerking en aansluiting in de regio voor de 

specialistische hulp. In die gesprekken hebben we specifiek aandacht gevraagd voor uitgangspunten 

en onderwerpen die De Adviesraad belangrijk vindt en goed geregeld wil zien voor de jeugdigen en 

gezinnen in Kaag en Braassem. Een aantal van deze zaken hebben we in de voorbereiding van de 

afgelopen maanden en in de Contourennota Lokaal jeugd- en gezinsteam Kaag en Braassem 

teruggezien: 

- Het waarborgen van continuïteit in begeleiding en behandeling na 1 januari 2024. 

- De overgang in de begeleiding van -18-jarigen, naar +18-jarigen. 

- Transparante communicatie, die zorgt voor behoud van deskundig personeel en onrust onder 

het personeel voorkomt. 

- De aanpak van problemen rondom vechtscheidingen, dit vraagt meer dan alleen kind- 

begeleiding. 

- Belang van preventie en pedagogische ondersteuning op IKC’s, scholen en kinderopvang. 

Wij ondersteunen uw aandacht voor een meer multidisciplinaire aanpak van problemen en zien met 

een lokaal team meer kans op succes. De betrokkenheid van vele instanties in de voorbereiding lijkt 

ons een belangrijke voorwaarde om te komen tot een succesvolle samenwerking in de toekomst en 

dit is serieus opgepakt. 



 
  

In de gesprekken hebben wij telkens aandacht voor en inzicht in de problematiek rondom de 

wachtlijsten gevraagd. Ook bij het opnieuw inrichten van de jeugdhulpverlening lijkt dit geen 

eenvoudig op te lossen probleem.  

De Adviesraad heeft nog wel enkele vragen, opmerkingen en aanbevelingen. 

Er wordt veel verwacht van en hoog ingezet op de samenwerking tussen diverse organisaties zoals De 

Driemaster, Tom in de Buurt, JGZ, huisartsen, onderwijs en kinderopvang. Wij vragen ons hierbij af, 

wie gaat deze samenwerking aansturen, wie coördineert dit proces? Wie is wanneer waarvoor 

verantwoordelijk? Op pagina 4* geeft u aan aandacht te besteden aan vastgelegde afspraken als die 

samenwerking niet goed verloopt. Voor ons is niet duidelijk, wie hiervoor de verantwoordelijkheid 

neemt. 

Voor de Adviesraad is duidelijk dat een goede samenwerking met de diverse organisaties een 

voorwaarde is om als lokaal jeugd- en gezinsteam succesvol te kunnen functioneren. Wij adviseren om 

dat proces zorgvuldig aan te sturen en passend te begeleiden. Wij adviseren het voeren van de regie, 

over casussen waar een multidisciplinair team aan gaat werken, bij één persoon te beleggen, die 

verantwoordelijk is voor het proces. Is in de begeleiding door een multidisciplinair team de 

gegevensdeling goed geregeld, loopt men niet tegen de privacywetgeving aan?  

Op pagina 7 geeft u aan dat inwoners met een hulpvraag zich kunnen melden bij het Kernteam, het 

jeugd- en gezinsteam of andere partners. Wij adviseren ervoor te zorgen dat wie zich niet op de juiste 

plek meldt, toch op de goede plek terecht komt en dat men niet van het kastje naar de muur gestuurd 

wordt. Wij adviseren u duidelijk te zijn, waar, hoe en bij wie men zich kan melden en met welke vragen, 

maar ook om helder te communiceren over het tijdpad; melding, proces en planning van intake, 

onderzoek, begeleiding, etc.  

Op pagina 8 geeft u aan een beweging te willen realiseren van zorg naar welzijn en van individueel 

naar collectief. Wij hebben hierover één vraag en twee opmerkingen: 

- Kunt u aangeven welke hulp en inzet behoren tot het collectieve deel en wat valt onder 

individueel maatwerk?  

- Wij onderschrijven dat preventie erg belangrijk is, het goed volgen van trends en 

ontwikkelingen kunnen toekomstige ernstige problemen voorkomen. Preventie is voor 

individuele casuïstiek echter niet de oplossing. Daarvoor tijdig passende zorg inzetten is 

belangrijk om zwaardere zorg te voorkomen. 

- Wij hebben een kanttekening bij de laatste zin van deze alinea: ” …. het beroep op jeugdhulp 

verkleinen en uiteindelijk daarmee de kosten van jeugdhulp verlagen”.  Het doel zou moeten 

zijn voor ieder kind tijdige, passende en goede hulp. Hulp die qua inhoud, frequentie en duur 

aansluit bij de problematiek en mogelijkheden van de jeugdige en het gezin. Het lijkt nu alsof 

financiën als enige een belangrijke rol speelt. 

Pedagogische inzet op onderwijs en opvang (blz.9) vinden wij van groot belang. Hierover enkele 

opmerkingen en vragen: 

- U spreekt over kindcentra, voor de duidelijkheid misschien toelichten dat deze scholen, 

opvang, IKC’s en lokale kinderopvang omvatten.  

 

 

*De pagina’s waaraan gerefereerd wordt, verwijzen naar de Contourennota 



 
  

- Is er contact met de Samenwerkingsverbanden in de regio en hoe werken de pedagogen van 

het lokale team samen met de Samenwerkingsverbanden voor basis- en voortgezet onderwijs?  

- Wij zijn benieuwd naar de positionering en financiering van de schoolpedagogen voor de 

komende periode. Hun rol is voor vroegtijdige signalering en laagdrempelige begeleiding van 

groot belang. Ook pleiten wij voor continuïteit t.a.v. hun inzet voor de komende jaren. 

- Neem onderwijs en opvang mee in uw visie en stuur hen deze Contourennota toe. 

In hoofdstuk 3 (blz.11) geeft u bij leidende principes aan: ”De professional sluit aan bij de 

belevingswereld van de jeugdige/het gezin…” Onze suggestie is hier te schrijven “De professional start 

vanuit de belevingswereld”. Het lijkt ons, dat in sommige gevallen die belevingswereld losgelaten moet 

worden.  

Op pagina 16 beschrijft u de taken en functies van het lokale jeugd- en gezinsteam. Wij adviseren u de 

zinssnede over de 9.00-17.00 uur mentaliteit te schrappen. Gezien de krappe arbeidsmarkt lijkt ons dit 

geen positieve benadering. Natuurlijk kan men vragen om uren flexibel in te zetten. 

Op pagina 20 bij de alinea over functies en formatie geeft u aan dat de teammanager samen met de 

?? het aanspreekpunt is voor de gemeente. Hier is waarschijnlijk een woord weggevallen. Wie is dit ?.  

Wij adviseren verder om duidelijker te vermelden hoeveel fte u in het team gaat inzetten, in plaats van 

hoeveel personen. 

 

Ten slotte  

In 2023 zijn nog diverse acties gepland. Zie o.a. pagina 9, 10 en 14. We worden graag op de hoogte 

gehouden van de stand van zaken.  

Vanaf januari 2024 zullen de diverse ontwikkelingen, zoals o.a. vermeld op pagina 19, verder vorm 

gaan krijgen. Ook daarover worden we graag geïnformeerd. 

U geeft aan (blz. 22) het jaar 2024 te benutten om de organisatorische doorontwikkeling en de 

financiering, zoals die in subsidie-vorm nu is toegepast, nader te gaan onderzoeken. Wij zijn benieuwd 

naar de risico’s voor Kaag en Braassem als Nieuwkoop na die twee jaar moet stoppen met de huidige 

wijze van financieren. Gaat Kaag en Braassem dan nog door met de subsidie via Cardea of gaat men 

met Nieuwkoop mee na twee jaar. Wij willen over deze ontwikkelingen, in het belang van de jeugd van 

Kaag en Braassem, graag met u in gesprek blijven.  

 

Namens de Adviesraad Sociaal Domein Kaag en Braassem, 

 

 

Danielle van Scheppingen, waarnemend voorzitter  Liset van Steenbrugge, secretaris 

 

 

 

 


